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Ontmoeting met H.E. mevrouw Federica Favi, ambassadeur van Italië 

 

Verslag van de ontmoeting tussen de heer Franky Demon, volksvertegenwoordiger en voorzitter van de 

bilaterale sectie België-Italië/Malta, en H.E. mevrouw Federica Favi, ambassadeur van Italië. 

 

 

Tijdens het gesprek ligt de nadruk op de manier waarop de parlementaire samenwerking tussen België en 

Italië kan worden versterkt. Hoewel er hoogstwaarschijnlijk geen vriendschapsgroep Italië-België bestaat 

in de Italiaanse Kamer of Senaat, verzekert de ambassadeur dat ze de contacten zeker kan 

vergemakkelijken. 

De heer Demon laat weten dat hij ervan overtuigd is dat samenwerking zeker interessant zou zijn op het 

vlak van thema’s zoals asiel en migratie, en binnenlandse aangelegenheden. Ook wenst hij te weten welke 

problemen Italianen in België hebben, zodat daaraan kan worden gewerkt. 

Wat asiel en migratie betreft, bevestigt mevrouw Favi dat dit ook voor Italië een belangrijk thema is. 

Hoewel Italië voornamelijk met primaire migratiestromen te maken heeft en België met secundaire 

migratiestromen, stelt zich in beide landen de vraag hoe die stromen kunnen worden ingedijkt. Volgens 

Italië, dat het 10-puntenplan van de Europese Unie steunt, is er nood aan een globale aanpak van het 



probleem. Bovendien meent het land dat het samenwerkingsakkoord met Tunesië zo snel als mogelijk 

dient te worden opgestart. Tot slot pleit Italië voor een plan voor Afrika, waarbij niet paternalistisch met 

het continent wordt omgegaan, maar wordt uitgegaan van de capaciteiten van de Afrikaanse landen zelf 

met als doel het migratieprobleem in de landen van oorsprong aan te pakken. 

De heer Demon wijst erop dat asiel en migratie belangrijke thema’s zullen worden tijdens het Belgische 

voorzitterschap in 2024. Hij meent dat Italië een bondgenoot kan zijn om tot resultaten te komen, wat 

beaamd wordt door mevrouw Favi. 

Wat de Italianen in België betreft, meldt de ambassadeur dat er 300.000 Italianen ingeschreven zijn bij de 

Italiaanse ambassade in Brussel. Deze groep wordt grotendeels gevormd door de historische migratie naar 

België en is volledig geïntegreerd. Deze gemeenschap maakt echt deel uit van de Belgische samenleving. 

Daarnaast is er een kleine groep die voornamelijk bestaat uit expats (zakenlui, politici, NAVO- en EU-

ambtenaren) en veel meer verbonden blijft met het land van herkomst. Bovendien zijn er heel veel Belgen 

met Italiaanse roots, die niet ingeschreven zijn, en Italianen die zich nooit aangemeld hebben op het 

consulaat. Wanneer deze laatste groep echter in aanraking komt met bijvoorbeeld de Belgische politie, 

kan dit problemen met zich meebrengen. Toch meent mevrouw Favi dat de samenwerking met de 

Belgische (politionele) diensten meestal heel goed verloopt. 

In dit verband wijst de ambassadeur op de vlotte samenwerking tussen de Italiaanse en Belgische 

ministers van Justitie en van Binnenlandse Zaken. Zo worden onder meer best practices uitgewisseld in 

het kader van de strijd tegen georganiseerde misdaad. 

Toch wenst ze op te merken dat de ambassade niet altijd op de hoogte gebracht wordt wanneer de 

Belgische politie een Italiaanse burger aangehouden heeft. Dit is in strijd met de Conventie van Genève, 

dat stelt dat Staten verplicht zijn de diplomatieke kanalen op de hoogte te brengen. België, net als een 

aantal andere landen, beroept zich echter op het recht op privacy van de aangehouden persoon. Er 

moeten dus dringend duidelijke afspraken gemaakt worden om dit probleem aan te pakken. 

Tot slot wijst ambassadeur Favi erop dat Italië het consulaat in Brussel wenst uit te bouwen tot een 

consulaat-generaal. Hoewel het grootste deel van de Italianen in Wallonië wonen, merkt ze op dat er in 

Vlaanderen een grote culturele interesse bestaat voor Italië. Ze heeft dan ook frequent contact met de 

Vlaamse autoriteiten. De ambassadeur stelt voorts voor dat de heer Demon, als voorzitter van de sectie 

België-Italië/Malta, haar een email zou sturen met meer details over het soort samenwerking dat gewenst 

wordt met de evenknieën in het Italiaanse Parlement. 


